
Lembit Kaljuvee  

KÜSIMUS: Aitäh, proua juhataja! Hea peaminister! Täna on siin mitu 

küsimust puudutanud ministeeriumide haldusala ja Juhan Parts mulle 

vastas. Ma tahaks teie käest samale küsimusele vastust või arvamust 

saada. Mis te arvate, kas meie mäetööstuse planeerimine peaks 

olema, nii nagu ta on, Keskkonnaministeeriumi haldusalas või 

peaks olema majandusministeeriumi haldusalas? Rootsis on näiteks 

niimoodi, et need strateegiad kinnitab valitsus majandusministeeriumi 

ettepanekul ja Rootsis mäetööde mahud kasvavad lähiaastatel 

kahekordselt. Põhjendus on see, et rahva sotsiaalse heaolu pikaajaliseks 

tagamiseks tuleb kaevandusmahtu suurendada. Keskkonnaministeerium 

seda kindlasti ei teeks, aga majandusministeerium võib-olla küll. Aitäh! 
 

Peaminister Andrus Ansip  

VASTUS: Aitäh! Ka laiemalt võttes, mitte ainult mäetööstusega piirdudes, 

vaid üleüldse loodusressursside kasutamisega ühiskond peab olema hästi 

ettevaatlik ja neid otsuseid tuleb langetada kaalutletult. Vastuolud jäävad 

igaveseks. Need, kes tahavad ressursse kasutada, tahavad neid ressursse 

kasutada võimalikult ulatuslikult ja nad soovivad ressursside eest 

võimalikult vähe maksta. Samas ühiskonna kui terviku huvides on 

ressursside säilitamine ka tulevastele põlvedele. Ja loomulikult ka 

ressursside kasutamise eest tuleb maksta õiglast tasu – vähemalt nii 

suurt tasu, et see korvaks keskkonnale tekitatud kahju. Seega mõlemad 

ministeeriumid peavad tegelema mäeressurssidega, 

kaevandatavate maavaradega, nii Keskkonnaministeerium kui ka 

MKM. Huvid on erinevad, huvid on vastandlikud, kuid alati on võimalik 

nende vastanduvate huvide vahel leida rahva ja riigi jaoks hea ja õiglane 

lahendus. Ma sooviksin, et ka tulevikus nii Keskkonnaministeerium kui ka 

MKM loodusressursside kaevamisega põhjalikult ja süvenenult tegelevad. 

Aitäh! 


